
Kuala Lumpur

Yang di-Pertuan Agong, Al-
Sultan Abdullah Ri’ayatu-
ddinAl-MustafaBillah Shah,

berkenan menghadiri Mesyuarat
Majlis Raja-Raja Ke-253 di Istana
Negara semalam.
Seri Paduka diiringi Perdana

Menteri, Tun Dr Mahathir Moha-
mad, pada mesyuarat hari kedua
itu.
Mesyuarat itu antara lain telah

disembahkan taklimat terkini me-
ngenai pertahanan negara oleh
PanglimaAngkatanTentera, Jener-
al TanSri Zulkifli ZainalAbidindan
mengenai keselamatan negara
oleh Ketua Polis Negara, Tan Sri
Mohamad Fuzi Harun.
Penyimpan Mohor Besar Raja-

Raja, Tan Sri Syed Danial Syed
Ahmad, berkata perkara lain yang
dibincangkan termasuk pelanti-
kan Hakim-Hakim Mahkamah
Tinggi dan perkara mengenai aga-
ma Islam termasuk pelantikan Pe-
ngerusi, Timbalan Pengerusi dan
Setiausaha Majlis Kebangsaan Bagi
Hal Ehwal Ugama Islam Malaysia
(MKI).

Bincang pelantikan
Ketua Audit Negara
“Pelantikan Timbalan Pengerusi
dan Ahli-Ahli Suruhanjaya Pilihan
Raya (SPR), Suruhanjaya Perkhid-
matan Awam dan Ketua Audit Ne-
gara turut dibincangkan,” katanya
dalam satu kenyataan.
Syed Danial juga berkata pada

mesyuarat dua hari itu, semua
Raja Melayu berangkat hadir ke-
cuali Sultan Terengganu.
Katanya, Raja-Raja Melayu yang

berangkat hadir ialah Sultan Johor,
Sultan Ibrahim Iskandar; Sultan
Perak, Sultan Nazrin Shah; Sultan
Selangor, Sultan Sharafuddin Idris
Shah; Sultan Kedah, Al Aminul Ka-
rim Sultan Sallehuddin Almarhum
Sultan Badlishah; Raja Perlis, Tuan-
ku Syed Sirajuddin Syed Putra Ja-
malullail dan Yang di-Pertuan Be-
sar Negeri Sembilan, Tuanku Muh-
riz Almarhum Tuanku Munawir.

Kelantan diwakili Tengku Mah-
kota Kelantan, Tengku Dr Muham-
mad Faiz Petra Sultan Ismail Petra
dan Pahang diwakili Tengku Muda
Pahang Tengku Abdul Rahman

Sultan Ahmad Shah.
SultanKedahmempengerusikan

mesyuarat itu.
Mesyuarat turut dihadiri Yangdi-

Pertua Negeri Pulau Pinang, Me-

laka, Sabah dan Sarawak.
Raja-Raja Melayu diiringi Men-

teri Besar masing-masing mana-
kala Yang Dipertua Negeri diiringi
Ketua-Ketua Menteri. BERNAMA

Agong hadir Mesyuarat Majlis Raja-Raja
Taklimat

terkini
pertahanan,
keselamatan
negara antara
dipersembah

Al-Sultan Abdullah bersama Dr Mahathir, Sultan Sallehuddin dan Menteri Besar Kedah, Datuk Seri
Mukhriz Mahathir ketika Mesyuarat Majlis Raja-Raja Ke-253 di Istana Negara, semalam.
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Perluas lokasi hotspot wifi

K erajaan Selangor bakal mem-

perluaskan perkhidmatan jalur 

lebarnya dengan mensasarkan 

Selangor kini 
mempunyai  3,911 
kawasan hotspot 
sekitar negeri itu

ASYRAF MUHAMMAD

SUBANG Raja Shareen (empat kanan) bergambar bersama panelis program berkenaan.

untuk menambah jumlah lokasi hot-

spot Wifi Selangorku khususnya di 

kawasan luar bandar.

Pengarah Urusan Smartsel Sdn 

Bhd (Smartsel), Mohamad Suhaimi 

Mohamad Tahir berkata buat masa 

ini pihaknya telah memasang seba-

nyak 3,911 kawasan hotspot di sekitar 

Selangor dan jumlah itu disasarkan 

meningkat kepada 4,400 menjelang 

akhir tahun ini.

Beliau berkata, Smartsel mensa-

sarkan untuk menyambungkan selu-

ruh kawasan di daerah Selangor de-

ngan rangkaian jalur lebar dalam 

tempoh masa tiga tahun akan datang.

“Untuk tahun ini, kita akan be-

kerjasama dengan Kementerian Ke-

sihatan Malaysia (KKM) bagi melak-

sanakan pemasangan Wifi 

Selangorku di 11 hospital dan 70 

klinik kerajaan di negeri ini.

“Di samping pihak kami juga 

mempunyai perancangan untuk me-

laksanakan pembinaan jaringan sen-

diri bagi memberi perkhidmatan jalur 

lebar kepada penduduk khususnya 

mereka di kawasan luar bandar,”ka-

tanya kepada pemberita selepas Pro-

gram The Sixth of a Series of Business 

Talks: Digital Infrastructure yang 

berlangsung di Hotel Saujana,sema-

lam. 

Sementara itu, Ketua Pegawai 

Eksekutif Menteri Besar Diperbadan-

kan (MBI), YM Raja Shareen Raja 

Othman berkata antara cabaran yang 

Smartsel perlu hadapi adalah bagi 

menghubungkan semua penduduk 

di negeri ini malah kebanyakan pe-

main industri juga hanya tertumpu 

di kawasan Lembah Klang.
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beri manfaat kepada 8,836 isi 

rumah di negeri ini dengan 

tambahan 2,262 penerima la-

yak mendapat rebat tersebut.

Beliau berkata, menerusi 

sidang Majlis Tindakan Eko-

nomi Selangor (MTES) sebe-

lum ini, Mestecc telah mem-

buat pembentangan mengenai 

pelaksanaan itu dan kerajaan 

negeri telah meluluskan inisi-

atif berkenaan dengan bebe-

rapa cadangan untuk diambil 

tindakan susulan selepas ini.

"Buat masa ini, senarai 

penerima sedang mula didaf-

tarkan dan pelaksanaan bagi 

pemberian inisiatif tersebut 

dijangka akan dibuat dalam 

tempoh masa terdekat,"kata-

nya kepada pemberita ketika 

sidang media di Bilik Gerakan 

MTES,semalam.

Mengulas lanjut mengenai 

syarat-syarat pemberian rebat 

tersebut, Amirudin berkata 

pengguna yang layak menda-

pat inisiatif ini adalah merupa-

kan ketua isi rumah miskin 

tegar dan disahkan di dalam 

sistem eKasih.

Beliau berkata, penerima 

yang layak akan menerima 

rebat RM40 setiap bulan se-

panjang tahun ini.

"Pemberian ini akan diu-

Rebat elektrik diselaras segera 

K erajaan Selangor sedang 

menyelaras pelaksana-

an Program Rebat Elek-

trik RM40 yang akan dilaksa-

nakan oleh Kementerian 

Tenaga, Sains, Teknologi, 

Alam Sekitar dan Perubahan 

Iklim (Mestecc) di negeri ini 

dalam masa terdekat.

Menteri Besar, Amirudin 

Shari berkata, pemberian ini-

siatif berkenaan bakal mem-

Amirudin menjawab soalan pemberita ketika sidang media.

ruskan sepenuhnya oleh Mes-

tecc dan kerajaan negeri hanya 

bertindak untuk menyelaras-

kan penerima,"katanya.

Dalam perkembangan 

lain, Amirudin berkata Kera-

jaan Selangor turut bersetuju 

mewujudkan Bantuan Khas 

Anak Istimewa Selangor 

(Anis) dengan matlamat bagi 

membantu meringankan be-

ban ibu-bapa atau penjaga.

Beliau berkata penerima 

manfaat ini adalah daripada 

kalangan ibu bapa atau penja-

ga kepada orang kurang upaya 

(OKU) yang berdaftar dengan 

Jabatan Kebajikan Masyarakat 

(JKM).

"Mereka boleh mohon 

dengan mengisi borang di 56 

Pusat Khidmat DUN seluruh 

Selangor dan laman sesawang 

Kerajaan Selangor,"katanya.

Bakal beri 
manfaat 8,836 isi 

rumah di 
Selangor

ASYRAF MUHAMMAD

SHAH ALAM

Headline Rebat elektrik diselaras segera
MediaTitle Sinar Harian
Date 01 Mar 2019 Color Full Color
Section Selangor & KL Circulation 160,000
Page No 21 Readership 509,000
Language Malay ArticleSize 341 cm²
Journalist ASYRAF MUHAMMAD AdValue RM 5,817
Frequency Daily PR Value RM 17,450



Kaunter mohon permit bazar sesak
KLANG – Kaunter permohonan permit 

Bazar Ramadan 2019 di Lobi Majlis Perban-

daran Klang (MPK) sesak dengan peniaga 

apabila permohonan berkenaan berakhir 

semalam.

Walaupun pihak berkuasa tempatan itu 

sudah membuka kaunter dengan maksi-

mum namun kesesakan tetap berlaku kera-

na sikap peniaga yang menunggu hingga 

saat akhir.

Ramai peniaga ditemui mengaku mem-

buat permohonan di saat akhir kerana mem-

punyai urusan lain sebelum ini.

Setiausaha MPK, Adi Faizal Ahmad 

Tarmizi berkata, permohonan tapak Bazar 

Jalan Taiping dan Bazar Juadah Ramadan 

mula dibuka mulai 1 Februari lalu hingga 

semalam.

Menurut beliau, sebanyak 427 tapak 

perniagaan di Jalan Taiping diperuntukkan 

menerusi tender terbuka seperti sebelum 

ini.

“Tahun ini kita terpaksa mengurangkan 

90 tapak bazar bagi memberi laluan kepada 

pembinaan projek Transit Aliran Ringan 3 

(LRT3).

"Sehingga 26 Februari, kita menerima 

sebanyak 280 bidaan dan hari ini (semalam) 

tarikh akhir permohonan (permit).

“Dalam pada itu, kita turut menerima 

6,090 permohonan bagi permit bazar juadah 

di 43 kawasan sekitar Klang,” katanya.

Kaunter permohonan permit Bazar Ramadan 2019 di Lobi MPK sesak dengan peniaga yang 
membuat permohonan di saat akhir.
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Kaunter mohon permit bazar sesak
KLANG – Kaunter permohonan permit 
Bazar Ramadan 2019 di Lobi Majlis Perban-
daran Klang (MPK) sesak dengan peniaga 
apabila permohonan berkenaan berakhir 
semalam.

Walaupun pihak berkuasa tempatan itu 
sudah membuka kaunter dengan maksi-
mum namun kesesakan tetap berlaku kera-
na sikap peniaga yang menunggu hingga 
saat akhir.

Ramai peniaga ditemui mengaku mem-
buat permohonan di saat akhir kerana mem-
punyai urusan lain sebelum ini.

Setiausaha MPK, Adi Faizal Ahmad 
Tarmizi berkata, permohonan tapak Bazar 
Jalan Taiping dan Bazar Juadah Ramadan 

mula dibuka mulai 1 Februari lalu hingga 
semalam.

Menurut beliau, sebanyak 427 tapak 
perniagaan di Jalan Taiping diperuntukkan 
menerusi tender terbuka seperti sebelum 
ini.

“Tahun ini kita terpaksa mengurangkan 
90 tapak bazar bagi memberi laluan kepada 
pembinaan projek Transit Aliran Ringan 3 
(LRT3).

"Sehingga 26 Februari, kita menerima 
sebanyak 280 bidaan dan hari ini (semalam) 
tarikh akhir permohonan (permit).

“Dalam pada itu, kita turut menerima 
6,090 permohonan bagi permit bazar juadah 
di 43 kawasan sekitar Klang,” katanya.

Kaunter permohonan permit Bazar Ramadan 2019 di Lobi MPK sesak dengan peniaga yang 
membuat permohonan di saat akhir.

Klang kedua tertinggi kes denggi
KLANG – Sebanyak 14 kom-
paun dikeluarkan kepada pe-
milik kediaman di daerah ini 
sepanjang Januari hingga kel-
marin akibat pembiakan jen-
tik-jentik.

Setiausaha Majlis Perban-
daran Klang (MPK), Adi Faizal 
Ahmad Tarmizi berkata,  pen-
duduk mengambil sikap sam-
bil lewa penduduk menjaga 
kebersihan di kawasan kedi-
aman mereka.

Menurutnya, nilai kom-
paun adalah RM1,000 bagi 
seekor jentik-jentik dan tin-
dakan mahkamah akan me-
nyusul jika gagal bayar 
kompaun.

“Tindakan ini sebagai usa-
ha membasmi denggi berikut-
an masih ada yang bersikap 
sambil lewa dalam perkara 
ini,” katanya dalam sidang me-
dia selepas mempengerusikan 
Mesyuarat Bulanan MPK.

Turut hadir, Adun Pela-
buhan Klang, Azmizam Za-
man Huri.

Menurut beliau, sebanyak 
3,199 kes denggi direkodkan 
di Klang sejak 1 Januari sehing-

ga kelmarin dengan tiga kema-
tian, sekali gus menjadikan 
daerah ini mencatatkan kes 
denggi kedua tertinggi di 
Selangor.

Dalam perkembangan 
lain, Adi Faizal berkata, MPK 
menyita sebanyak 113 premis 
perniagaan termasuk gerai 
yang tidak mempunyai lesen 
sah di sekitar daerah ini, selain 
kafe siber, rumah urut, pusat 
hiburan dan perniagaan dija-
lankan oleh warga asing.

Katanya, ramai pengusaha 
masih berdegil beroperasi tan-
pa lesen termasuk di lokasi 
tidak dibenarkan.

“Sepanjang Januari hingga 
semalam, 100 penjaja warga 
asing sudah dikenakan tindak-
an. Selain itu, sembilan pusat 
urut yang beroperasi di sekitar 
daerah ini diperiksa dan tujuh 
daripadanya dikompaun ma-
nakala dua lagi disita.

“Bagi pusat hiburan, seba-
nyak 31 premis diperiksa dan 
kita mengeluarkan masing-
masing 10 kompaun dan sita. 
Premis itu beroperasi di luar 
kawasan,” katanya.

Beliau berkata, pihaknya 
turut mengeluarkan sembilan 
kompaun dan menyita satu 
premis pusat siber.

Adi Faizal (tengah) ketika sidang media selepas mempengerusikan 
Mesyuarat Bulanan MPK, semalam.

“Bila cikgu beritahu  saya 
terpilih terima bantuan, saya 
sangat gembira. Lepas ni boleh 
fokus dalam kelas dan tak per-
lu lagi tanya,” katanya.

Rakannya, Nur Syahira 
Razali, 11, pula berkata cermin 
mata percuma itu akan di-
manfaatkan sebaiknya.

Nur Syahira berkata, dia 
menggunakan cermin mata 
sejak Darjah Satu.

"Sebelum ini cermin mata 
saya patah dan terpaksa buat 
yang lain. Bila ada cermin mata 
baru ini, boleh saya buat spare, 
mak tak perlu beli yang lain,” 
katanya.

Nik Nur Aliya dan Nur 
Syahira adalah antara 100 mu-
rid sekolah rendah sekitar 
Klang yang menerima cermin 
mata  menerusi Program YBK 
EYE di Sekolah Kebangsaan 

(SK) Meru, semalam.
Sementara itu, Pengerusi 

Yayasan Basmi Kemiskinan 
(YBK), Datuk Zainal Abidin 
Sakom berkata, pihaknya me-
nyasarkan 400 murid asnaf di 
seluruh daerah di Selangor 
akan menerima manfaat da-
ripada program YBK EYE .

Menurut beliau, program 
itu dilaksanakan melalui ini-
siatif bersama Pejabat Pendi-

dikan Daerah (PPD) dan Ke-
dai Kacamata Nur Kaseh 
Klang.

“Pemilihan dilakukan 
PPD melalui sekolah dan di-
senarai pendek berdasarkan 
latar belakang asnaf zakat,” 
katanya.

“Bagi siri pertama ini, se-
ramai 100 murid dari tujuh 
sekolah  menerima bantuan 
ini,” katanya selepas merasmi-

100 murid dapat cermin mata

T iada yang lebih meng-
gembirakan bagi murid 
Darjah Lima, Nik Nur 

Aliya Nik Mohd Zaini, 11, apa-
bila dipilih cermin mata.

Nik Nur Aliya sebelum ini 
hanya bergantung kepada ra-
kan-rakan untuk belajar kera-
na masalah penglihatan.

Murid itu yang ditemui  
gembira apabila masalah ra-
bun sejak darjah empat akan 
berakhir.

“Sebelum ini saya ada be-
ritahu mak, saya rabun. Tapi 
mak cakap kena tunggu ada 
duit lebih baru dapat buat cer-
min mata.

Zainal Abidin (berdiri, tiga kanan) bersama sebahagian penerima bantuan cermin mata percuma menerusi program YBK EYE.

kan Program YBK EYE di SK 
Meru, semalam.

Turut hadir, Pengerusi 
Asrama Kasih YBK merang-
kap Pengerusi Yayasan Bina 
Kesejahteraan, Datin Dr Har-
tini Osman; Timbalan Pegawai 
PPD Klang, Badrul Hisham 
Mokhtar dan Guru Besar SK 
Meru, Mohd Abd Manaf Ali.

Katanya, program berke-
naan akan diteruskan di dae-
rah lain bagi membantu me-
ngurangkan beban keluarga 
asnaf.

“Kos untuk buat cermin 
mata agak mahal dan diharap 
dengan sumbangan ini dapat 
memberi sinar baharu kepada 
penerima selaras dengan slo-
gan Program Clear, Brighter, 
Better,” katanya.

YBK sasar 400 murid 
di seluruh daerah 
untuk sumbangan 
keperluan berkenaan. 

 

infoPenerima 
Program YBK EYE 

adalah anak 
keluarga asnaf

AZIE YAHAYA

MERU

KLANG
HUBUNGI SKUAD KLANG: AZIE YAHYA - 019-6120247 / 019 6680275 
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Barang lusuh satu rumah, warga emas dirujuk JKM untuk kaunseling
KUALA SELANGOR – Barang lu-

suh menimbun dalam rumah seorang 

warga emas dengan keadaan tidak 

terurus dikesan menjadi punca pem-

biakan nyamuk aedes di Kampung 

Pasir Penambang.

Kediamannya dipenuhi barang 

kitar semula kerana dia bergantung 

kepada jualan barangan itu untuk 

menampung sumber kewangannya.

Yang Dipertua Majlis Daerah 

Kuala Selangor (MDKS), Rahilah 

Rahmat berkata, pemeriksaan men-

dapati hampir keseluruhan rumah 

warga emas terbabit dipenuhi barang 

lusuh dan kitar semula.

“Warga emas ini menyara hidup 

melalui hasil jualan sampah kitar se-

mula dan kebanyakannya disimpan 

di rumah mengakibatkan takungan 

air yang boleh menggalakkan pem-

biakan nyamuk.

Menurutnya, MDKS mengambil 

Rumah milik 
warga emas 
yang dipenuhi 
barang lusuh 
dan kitar semula 
dibersihkan 
pihak penguat 
������

inisiatif melakukan pembersihan dan 

membayar barang kitar semula yang 

diambil mengikut harga pasaran. 

"Barangnya seberat 100 kilo-

gram,” katanya.

Beliau ditemui ketika operasi 

pembersihan tempat berpotensi 

wabak denggi selepas dilaporkan 13 

kes di kawasan Kampung Bagan Pa-

sir Penambang itu.

Terdahulu katanya, MDKS me-

ngeluarkan notis di bawah Seksyen 

82 Kacauganggu Mengakibatkan 

Nyamuk Aedes kepada seorang pe-

milik rumah yang melakukan pe-

nyimpanan barang lusuh di dalam 

kawasan kediaman.

Beliau berkata, operasi berkenaan 

kali kedua dilaksanakan selepas tin-

dakan sita serta-merta kepada pemi-

lik rumah kerana notis amaran yang 

dikeluarkan pada 13 Januari lalu tidak 

diendahkan.

“Dalam operasi itu, sebanyak tiga 

tong roro digunakan untuk pember-

sihan di kediaman ini dan warga emas 

dirujuk kepada Jabatan Kebajikan 

HUBUNGI SKUAD KUALA SELANGOR:  ARZIANA MOHMAD AZAMAN  019 6680950 / 019 6680275

Masyarakat (JKM) Daerah Kuala Se-

langor.

“Kes ini dirujuk kepada JKM un-

tuk proses kaunseling dan bantuan 

yang boleh disalurkan kepada warga 

emas ini pada masa akan datang,” 

katanya kepada Sinar Harian.

Operasi turut mendapat kerjasa-

ma Pejabat Kesihatan Daerah Kuala 

Selangor, JKM Daerah Kuala Sela-

ngor, Combi Daerah Kuala Selangor 

dan pihak polis.

Rahilah turut menasihatkan 

orang ramai supaya memberi kerja-

sama bagi bersama menjaga keber-

sihan persekitaran dalam dan luar 

rumah sebagai usaha membendung 

wabak denggi di daerah ini.

“Orang ramai digalakkan menya-

lurkan aduan berkaitan perkhidma-

tan MDKS secara dalam talian di 

selangor.spab.gov.my atau hubungi 

0332891439,” katanya.
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Wolbachia-infected mosquitoes curbing dengue
KUALA LUMPUR: Wolbachia-in-
fected mosquitoes have been
proven to curb dengue.
In October 2014, researchers

and community members re-
leased four million Aedes aegypti
mosquitoes over 66sq km in
Townsville, a coastal city in north-
easternQueensland, Australia.
According to reports by Aus-

tralian media, Townsville, which
has a population of 187,000, faced
periodic dengue outbreaks since
2001, but recorded only four lo-
cally-acquired cases in the 44
months after the release began.

In Vietnam, a research group
from a Hanoi-based institute to-
gether with Australian scientists
bred Aedes aegypti mosquitoes
laced with Wolbachia and re-
leased them on a trial basis in Tri
Nguyen island, Khanh Hoa, in
2013 and 2014.
Since 2014, no dengue out-

breaks have beendetected on the
island.
Following the success, the Viet-

namese government released
Wolbachia-infected mosquitoes
in the Vinh Luong commune, Nha
Trang city, central Khanh Hoa

province, inMarch last year.
The method uses mosquitoes

infected with the Wolbachia bac-
terium. When male and female
Aedes aegypti mosquitoes with
Wolbachia are released over a
number ofweeks, they breedwith
wild mosquitoes and pass the
bacteria from one generation to
another.
Over time, the number of mos-

quitoes carrying Wolbachia in-
creases until it no longer requires
further artificial release.
Mosquitoes withWolbachia are

less able to transmit diseases to

people, so the risk of outbreaks of
mosquito-borne diseases, such
as dengue, Zika and chikugunya,
is reduced.
InMalaysia, theHealthMinistry

released Wolbachia-infected
mosquitoes atdenguehotspots in
AU2 Keramat and Seksyen 7,
ShahAlam.
A total of 16,000 male and fe-

male Wolbachia-infected mosqui-
toes were released at 300 dengue
hotspots in both areas.
China, Indonesia, Singapore,

Thailand, Tahiti, Colombia and
Brazil also use themethod.

Headline Wolbachia-infected mosquitoes curbing dengue
MediaTitle New Straits Times
Date 01 Mar 2019 Color Black/white
Section Local News Circulation 36,278
Page No 3 Readership 108,834
Language English ArticleSize 175 cm²
Journalist N/A AdValue RM 3,165
Frequency Daily PR Value RM 9,495



Klang council coming down hard 
on foreign roadside traders 
By BRENDA CH'NG 
brenda@thestar.com.my 

KLANG Municipal Council (MPK) 
has a zero-tolerance policy on for-
eign workers trading at roadside 
stalls and markets. 

MPK deputy president Adi 
Faizal Ahmad Tarmizi said action 
has been taken against 100 for-
eign traders 

The most popular spots for 
these traders are outside GM 
Klang in Bandar Botanic and 
Pasar Besar along Jalan Meru. 

"We have already allocated 
proper lots for locals to trade 
at those places but foreign 
traders are setting up stalls as 
they please. 

'The difficulty faced by the 
enforcement team is that the ille-
gal traders run away when they 
see us so it is not easy to catch 
them," he said. 

Adi Faizal said the council was 
also coming down hard on 
cybercafess, massage parlours 

and entertainment outlets. 
He said the enforcement team 

had checked 31 entertainment 
centres, issued 10 compounds and 
closed 10 other premises. 

"We only allow entertainment 
centres to operate in three zones 
in Klang - Bukit Tinggi, Bandar 
Bukit Raja and Klang town cen-
tre," he said. 

As for massage parlous, nine 
premises were checked, seven 
served compounds and two shut 
down. 

"We also towed 44 abandoned 
vehicles which are now at our 
Jalan Tepi Sungai depot. 

"Those who want to get rid of 
their old vehicles but do not know 
how, please contact us. 

"Do not just leave it by the 
roadside and expect us to collect 
it," he said, adding that MPK 
offered services to dispose of 
unwanted vehicles. 
. Residents in Johan Setia, Klang, 

were also urged to call MPK 
immediately to report on open 

burning as random small fires 
had broken out in the area. 

During a visit to the housing 
estate earlier this week, Adi 
Faizal noticed a few open burning 
sites. 

"Residents who witness such 
incidents, please call our 24-hour 
Squad Pantas at 03-3374 8845," he 
said. 

Councillors were also informed 
that the Klang Local Draft Plan 
will be on display from March 19 
to 18. 

"I hope everyone will take time 
to look at the proposed changes 
and give feedback. 

"For example, there are propos-
als for conversion of residential 
land to industrial land so please 
submit objections, feedback and 
comments by April 18," said Adi 
Faizal. 

Among places the draft plan 
can be accessed is MPK's website, 
its headquarters, Klang Land 
Office, Klang Parade, Aeon Bukit 
Tinggi and GM Klang. 
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'Build 
access road 
in place of 
golf course' 
By GRACE CHEN 

 gracechen@thestar.com.my 

"IF you want to take away the golf 
course, you will have to build a 
road for residents to ease traffic 
woes." 

This was the message from 
Kajang Municipal Council (MPKj) 
Planning Development Department 
head Datuk Nizam Sahari at the full 
board meeting. 

He was responding to a develop-
er's plans to turn the Sungai Long 
Golf and Country Club into a resi-
dential scheme. 

The proposal has raised the ire of 
1S8 buyers who feel cheated as the 
golf course was a main selling point 
by the developer. 

The developer has proposed to 
build a flyover at the Bandar 
Mahkota Cheras intersection and a 
connection to Balakong via a slip 
road on Silk Highway. 

MPKj president Mohd Sayuti 
Bakar said if the developer was 
given approval to turn the existing 
golf course into a residential area, 
roadworks should be completed 
before residents move in. 

He also announced the addition 
of two more routes by the Selangor 
Smart Bus, to Bandar Baru Bangi in 
Kajang and Dataran Gemilang in 
Putrajaya. 

Selangor Mentri Besar Amirudin 
Shari will launch the new free bus 
services at Kompleks Perhentian 
Kajang in Jalan Reko today. 

On the council's efforts to curb 
illegal dumping, 16 lorries were 
seized in January and February by 
the Solid Waste and Public 
Cleansing Department. 

A slip road heading towards Twin 
Palms in Cheras has been identified 
as a rubbish dumping hotspot. 

Mohd Sayuthi said up until Feb 
16,194 dengue cases were reported. 

The council had identified 21 
dengue hotspots in Kajang, Sungai 
Ramal, Balakong, Dusun Tua and 
Semenyih. 
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Green effort yields success in USJ14 
K S S Community garden among five shortlisted in national competition 

a presentation highlighting their efforts with 
the community garden for the national com-
petition. 

The presentation will take place this week. 
Former Subang Jaya assemblyman and 

now Deputy Women, Family and Community 
Development Minister Hannah Yeoh recently 
paid a visit to the community garden. 

She was taken on a tour of the garden 
where she also learned about the different 
types of chillies from Sabah and Sarawak. 

"The uniqueness of the community garden 
is that it is for Goodyear Court 6-10, (which is) 
an apartment area, not a terrace area, where 
the only green is at this park. 

"The community garden is good for those 
who have retired, and also a place for fellow-
ship among housewives," Yeoh said. 

She advised the committee to keep up the 
good wcrk and to tag their produce with 
information on how to cook the vegetables. 

So far, each produce is tagged with the 
name and its benefits. 

Yeoh also announced a RM5,000 allocation 
for the community that would allow them to 
carry out other projects, particularly counsel-
ling sessions for mental health. 

Yeoh said she would get the Welfare 
Department and the Department of Women's 
Development to engage with the committee in 
US} 14 to see what kind of counselling is need-
ed in the area. 

The counselling session will focus on the 
elderly and women in the community. 

The commu-
nity garden's 
produce is 
shared by 30 
families in 
the USJ 14 
community. 

THE USJ 14 community garden at the park in 
Jalan Mulia, Selangor, is only six months old, 
but it is already gaining recognition as one of 
five in the country shortlisted for the National 
Landscape Department's community garden 
competition. 

The community garden, which is main-
tained by 30 individuals from Goodyear Court 
6-10, is planted with a variety of produce, 
including snake gourd, sweet potatoes, egg-
plant, roselle, okra and Japanese cucumber. 

What's interesting is that unlike most cases 
where vacant land in a residential area is 
allocated for a garden, the USJ 14 community 
garden sits on a vacant area of the communi-
ty park. 

The committee members, comprising 
people of various ethnicity, have come togeth-
er solely because of their love of gardening, 
having had no proper place within their 
apartment area to exercise their green 
thumb. 

Its chairman, Mohd Sharif Sani, said with 
the competition ongoing, members were cur-
rently working hard to ensure the garden is 
well maintained. 

"We started out with only 10 vegetable 
plots, which increased as more people joined 
us. Today, there are still people who ask if 
they can join'in the effort," he said, adding 
that the committee members either share 
plots or have their own one. 

Sharif said the teams work in shifts from 
7am to 7pm to ensure that the garden is in 

Yeoh adding waste to a compost bin while Sharif (beside her) and other committee members 
look on at the USJ 14 community garden. - Photos: SAM THAM/The Star 

tip-top condition. 
"We have more than 100 types of produce 

here, and help not only comes from the com-
mittee members but also from volunteers," he 
said. 

The garden's produce is shared among 30 
families. 

Subang Jaya councillor Lee Jen Uyin said 

just three months after it started, the USJ 14 
community garden bagged top five position 
in the council's community garden competi-
tion. 

Lee said Subang Jaya Municipal Council 
then encouraged USJ 14 to participate in the 
national competition. 

The committee is in the midst of preparing 

Snake gourd is among more than 100 types of produce grown at the USJ 14 
community garden. 
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Clean-up to clear out mosquito breeding grounds 
AMID concerns over the rising number of 
dengue cases in Selangor, a community in 
Bukit Antarabangsa, Ampang, is taking proac-
tive steps to combat the menace. 

Residents of Taman Bukit Mulia banded 
together to organise a gotong-royong in the 
hopes of destroying Aedes mosquito breeding 
grounds. 

The latest event saw some 200 residents, as 
well as officers from the Gombak district health 
office and Ampang Jaya Municipal Council 
(MPAJ), getting together to help clean up the 
neighbourhood. 

They were also assisted by the Fire and 
Rescue Department personnel to clear out the 
drains in the area. 

During the clean-up, the health officers 
assisted residents to identify and destroy poten-
tial breeding grounds as well as clear rubbish. 

Taman Bukit Mulia Residents' Association 
chairman Amin Osman said apart from clean-
ing up the area, the gotong-royong also helped 
foster better relations among the residents. 

"We want them to feel like part of the com-
munity. For a bit of friendly competition, the 
area was divided into zones where the cleanest 
would win prizes. 

'This time we focused on cleaning up the 
back lanes, removing rubbish from the lake, 
trimming the trees and plants as well as gener-
al cleaning," he added. — By SHALINI 
RAVINDRAN 

Amin (left) and a Taman Bukit Mulia resident removing mud and other debris from the 
drains during the gotong-royong. - LOW LAY PHON/The Star 
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Fund set up to help parents of special children in Selangor 
By WANI MUTHIAH 
wani@thestar.com.my 

SHAH ALAM: Parents of special 
children in Selangor can apply for 
financial assistance from a fund set 
up by the state government begin-
ning this year. 

Dubbed Bantuan Khas Anak 
Istemewa Selangor (AnIS), an 
amount of RM500,000 has been allo-
cated for 2019. 

When announcing this, Selangor 
Mentri Besar Amirudin Shari said 

each family can draw a maximum 
amount of RM5,000 to be used for 
various needs. 

•The funds can also be used to buy 
equipment needed for rehabilitation 
of special children, said Amirudin at 
a press conference after chairing 
the weekly Economic Action Council 
(MTES) meeting yesterday 

Applicants must be parents or 
guardians of special children who 
are registered with the Welfare 
Department and holders of its disa-
bled person's card (OKU card). 

Application forms can be 
obtained from any of the state's 
56 constituencies' service centres 
or from the website of the state gov-
ernment. 

Besides helping the special chil-
dren, the programme also trains 
kindergarten and childcare centre 
teachers on how to manage the vari-
ous types of disabilities. 

"We also want to create access to 
the many facilities for special chil-
dren and their carers under this ini-
tiative," he said. 

Amirudin said the state initially 
had the early intervention scheme to 
help special children which has now 
been repackaged as AnIS. 

On another matter, Amirudin said 
low income families under the B40 
category will receive a RM40 rebate 
on their monthly electricity bill soon. 

He said the move is a federal 
government initiative spearheaded 
by the Energy, Science, Technology, 
Environment and Climate Change 
Ministry. 

Amirudin said those who qualify 

for the rebate are hardcore poor and 
poor families registered under the 
federal government's eKasih data 
system. 

He said 8,836 heads of B40 fami-
lies qualify for the rebate in Selangor 
but 6,416 out of them do not have a 
Tenaga Nasional Berhad (TNB) 
account under their names. 

"Those who do not have TNB 
accounts under their name must 
either be renting or living with oth-
ers, and we will help them get the 
RM40 rebate," said Amirudin. 
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*第5轮 

9:00PM雪兰莪 

(莎阿南体育场） 

9:00PM登嘉楼 对霹雳 

(瓜登苏丹依斯迈体育场） 

对柔佛达鲁塔克欣 

9:00PM 土地发展局联对八打灵再也球会 

(增卡敦阿都拉萨体育场） 

9:00PM吉打 对雪兰莪发展机构 

(亚罗士打达鲁阿曼体育场） 

9:00PM霹雳经济发展局对彭亨 

(霹雳曼绒体育场） 

9:00PM马六甲 对 

(马六甲市汉哲拔体育场） 

吉隆坡 

週曰賽n (3曰) 

明曰賽(2曰) 

今曰賽程i曰) 
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*第5轮 

今曰賽程（1曰） 
9:00PM槟城 

(乔治市体育场） 

对玛拉工艺大学 

明曰賽程（2曰） 
对森美兰 4:45PM雪兰莪联 

(士拉央市议会体育场） 

8:15PM沙巴 

(亚庇利卡斯体育场） 

9:00PM国民大学 

(蕉赖吉隆坡足总体育场） 

9:00PM柔佛达鲁塔克欣二队对吉兰丹 

(巴西古当体育场） 

对警察 

对砂拉越 
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•巴生滨海区仁嘉隆杨氏公会会庆暨元宵节主宾，左起为杨忠明、杨文丑、杨星耀、 

杨荣平、杨美娇、杨生侨、杨意成、刘永山、杨连发、杨金忠及杨德建。 

(仁嘉隆现日讯）雪兰 

莪巴生滨海区仁嘉隆杨氏 

公会在雪兰莪洪氏公会九 

豹夫妇冷气礼堂举办圆 

通堂91周年、理事会34 

周年、青年团21周年、妇女组14周年纪 

念及2019己亥年元宵节及颁发大专生纪 

念品联欢晚宴，筵开140席，来自全马各 

地及国外宗亲出席参与，场面温馨喜洋 

洋！ 

大会主席杨意成指出，新春元宵晚宴 

及会庆是该会常年庆典节目，除了欢庆 

新春佳节，主要是促进乡亲联谊。他感 

谢来自国内外的宗亲踊跃出席。 

將楊氏發揚光大 

马来西亚杨氏公会署理总会长杨生侨 

说，滨海仁嘉隆杨氏公会不但积极栽培 

青年和妇女组的杨氏家人，举办各类有 

益身心的活动外，每年都颁发励金给学 

业优异的杨家子孙，这是一份鼓励，关 

怀及爱的传承。 

他深信杨氏总会在大家积极共同努力 

下，会继续沿著一贯积极进取的精神， 

把杨氏总会发扬光大。他呼吁还没有加 

人任何杨氏属会的杨姓族人们，加入我 

们杨氏大家庭，一起为杨家族人功谋大 

业。 

行动党万津区州议员刘永山 

致词时说，希盟政府的竞选宣 

言，会逐步落实，政府最新宣 

布废除大道收费，是兑现对选 

民的承诺。 

他说，政府开始与大道公 

司展开谈判，以收购该公司 

旗下4条大道特许经营权，包 

括白蒲大道（LDP)、西部疏 

散大道（SPRINT)、沙亚南 

大道（HSAS)�及精明隧道 

( S M A R T )�  

筹委会主席暨杨氏总会妇女 

组主席杨美娇指出，该会每 

年都颁发会员子女奖励金，鼓 

励他们勤勉向学，为国家作育 

英才，并举办各项活动，如与 

其他社团联谊和交流、中秋晚 

宴、感恩双亲之夜、羽毛球 

赛、桌球赛及保龄球赛等。 
“会也特别颁发服务奖给予 

在公会默默付出超过 2 0� 3 0  

年的理事们，历届会长等，感 

谢与肯定他们的贡献。我感谢 

宗亲们的支持，筹委会努力工 

作，使周年纪念元宵节晚宴成 
功举行。” 

•大会颁发表扬状给历届会长，右起为杨忠明、杨连发、杨 

文丑、杨意成及杨美娇。 
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•叶国荣（左2)巡视 
“昆虫旅馆”的情况， 

左起为彭康贤、郭光豪 

和郑鸣顺。 

I 
•小小的 
;昆虫旅馆” 

就设在儿童游乐 

场旁，让小朋友们 

也能接触到保 

育活动。 
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(蒲种28日讯）为推广 

昆虫保育活动和维持生态 

平衡，由梳邦再也市议会 

第16区居委会在蒲种市中 

心的宏愿公园架设“昆虫 

旅馆”，让民众到公园休 

闲的同时，也可近距离接 

触昆虫。 

当公众来到蒲种市中心的宏愿 

公园时，相f|一些公众会在湖泊 

旁和儿童游乐场旁发现2个一大 
一小的“小屋子”，列明是“昆 

虫旅馆” （bugs hotel)� 
不少人见到名为“昆虫旅馆” 

的小建筑皆感到相当好奇，也不 

知其用途为何。 
这一大一小的“昆虫旅馆”主 

要做为昆虫的栖息处，大间的 

分隔为三层，每一层放置了许多 

大大小小的竹筒或树枝。 

至于小间的则是仿造，它只有 

一层，也放置许多圆筒物在内。 

暫未有昆蟲“入住” 

宏愿公园目前是当地一个主要 

的休闲公园，从清晨至晚上，每 

天都有数以百计的人潮，到来进 

行各项活动，包括晨运、跑步、 

球类活动等。 
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处设立“昆虫旅馆”，但暂未看 
到有昆虫“入住”。 

他指出，他们把“昆虫旅馆” 

带入该公园，主要是推动昆虫保 

育和维持生态平衡，让城市中的 

小孩子们来到公园时，也能够接 

触到保育的活动。 
他说，“昆虫旅馆”的设立， 

将为公园一带的有益昆虫提供栖 

息处，除了可协助生态平衡，也 

能达到虫害防治的效果。 
“宏愿公园是蒲种区内一个大 

型的休闲公园，人潮相当多，我 

们不只是提升公园的设施，也希 

望未来能带来更多元素的活动， 

让这里不只是成为休闲公园，也 

能进行一系列的教育和亲子活 

动。" 

其他出席者计有雪州行政议员 

办事处选区事务主任彭康贤、梳 

邦再也市议会第16区居委会财政 

郭光豪等。 
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•位于蒲种市中心的宏愿公园是一个环 

境优美的休闲公园 

的湖泊。 

而且有一个相当大 

国荣说，截至目前为 

止，在梳邦再也市议会 

范围内的48个防洪池中，只有 

4个属于水利灌溉局所管辖。 

他说，防洪区主要作为集水 

池用途，即是让排水能经过防 

洪池后再流人大沟，防止排水 

在短时间内涌入大沟。 

他指出，在市议会的48个防 

洪池区，共有28个尚由梳邦再 

也市议会管理，其余16个则由 

发展商管理。 

他说，防洪池需要保持定时 

的清理，尤其是沉积在池中的 

淤泥，才能让防洪池保持防洪 

的功效。 
“每°年要保持和清理防洪池 

也需要相当大的款项，对于梳 

邦再也市议会是个负担，我们 

希望把防洪池移交给市议会管 

理之后，水利局能把维修防洪 

池的拨款移交给市议会，以减 
轻市议会的负担。” 

除了刚设立的“昆虫旅馆”， 

在公园旁也设有社区草药园，该 

社区草药园是由菩提自然疗草药 

协会负责管理，由梳邦再也市议 

会第16区居委会提供场地。 

梳邦再也市议员叶国荣接受 

《中国报》询问时说，他们曰前 
到台湾考察时，把“昆虫旅馆” 

的概念带回蒲种。 

他说，他们于2个月前在公园 
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mm •因邻近排水都是流人湖泊 

人湖泊中的各类垃圾。 

多年面對湖泊污染 

以致承包商工人也需要不定时的打拐流.！ 

•湖泊还是面对排水污染问题，水面上还浮著油脂。 

0愿公园多年来面对湖泊污染问 

I题，不只是垃圾随著排水流入湖 

泊，湖泊上更常浮著油脂。 

叶国荣说，位于蒲种市中心宏愿公 

园的湖泊向来做为防洪池用途，也让 

附近排水流入小溪后，再经过湖泊进 

入大沟。 

他说，他们今年将进一步加强宏愿 

公园的设施，尤其是处理公园湖泊的 

湖水污染的问题。 

他指出，目前，他们已在进行研 

究，包括在湖泊处设立“过滤系 

统”，让进入湖泊的排水能经过过滤 

之后，缓和排水污染湖泊的情况。 

他指出，由于该湖泊已使用了一段 

时间，湖底沉积许多淤泥，影响防洪 

池的容水量，他们希望能进行挖深工 

作，但涉及相当大笔的费用。 

他说，除了来自地下水的铁质造成 

湖水变色之外，湖面上也可见油脂， 

相信来自排水污染。 

“早前，邻近组屋的英达丽水排污 

管因垃圾阻塞而溢满，污水顺著排水 

道流入湖泊，造成湖水污染，因此我 

们希望能设立过滤系统，防止污染 
问题的重演。” 
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商討25立方米免費水政策 

1]道期拥_1團_ 
雪州大臣阿米鲁丁指出，免费 

水政策会在3月的州议会继续进 

行讨论，也会公布州政府的计 

划。 

他说，州政府已透过工作坊探 

讨这项政策会产生的影响，确保 

真正落实免费水政策时，不会对 

公众造成震撼的影响。 

当询及调涨水费的课题，阿米 

鲁丁则说，中央政府与各州政府 

仍在进行讨论，有方程式必须探 

讨。 

杜絶外勞非法擺賣 

他说，雪州虽然已经13年没有 

调涨水费，不过尚有其他州属， 

如玻璃士和彭亨已经超过20年没 

有调涨，这些州属比雪州情况更 

(莎阿南28日讯）雪州政府预计在5 

月至7月间，落实B40享有雪州25立方米 

免费水政策。 

迫切。 

他今日出席雪州经济理事会 

(MTES)后，在记者会上这么指 

出o 

‘同出席的雪州行政议员尚有 

拿督邓章钦、依兹汉哈欣、哈妮 

查、西蒂玛丽亚和凯鲁丁。 

此外，阿米鲁丁提及，雪州就 

州内外劳小贩非法摆卖情况曰益 

严重，将展开2阶段的短期应对 

行动。 

他指出，第一阶段的方案，即 

要求公众向地方政府举报外劳非 

法摆卖的行为，同时指示州内12 

个的地方政府研究和修正相关的 

地方政府法令。 

“第2阶段则是地方政府与中 

央政府机构合作，如警局、移民 

局、县土地局，地方政府必须研 

究涉及小贩的地方政府法令，禁 

雪州水壩水位平均超過90% 
V?管近期天气乾旱酷热，不 

^过雪州水坝水位平均超过 

90%,雪州人民无需担心水供问 

题。 

依兹汉哈欣指出，截至本月28 

曰，雪州7个水坝当中，只有吉 

冷闸（Klang Gate)水坝水位处 

於88. 78°。，其馀6个水坝水位介 

止外劳成为员工或小贩。” 

他解释，修正有些地方政府法 

令的原因是目前有些地方政府法 

令不统一，导致联合执法行动受 

阻。 

他说，州政府会进一步公布第 

二丨阶段的详情，确保雪州杜绝外 

劳非法摆卖的情形。 
“这项课题将交由雪州行政议 

员黄思汉和罗兹雅负责。” 

水坝 水位 

雪兰莪河水坝 96.89% 

双溪丁宜水坝 96.51% 

士毛月河水坝 99.52% 

冷岳河水坝 93.27% 

答都水坝 93.96% 

吉冷闸水坝 88.78% 

梳邦湖水坝 97.40% 

於9 3  . 2 7� �至9 9 . 5 2� �之间。 

他说，过去数日虽然水位有下 

降，不过因开始出现雨天，所以 

水位已经回升。 

他说，除了水坝水位处於安全 

水平，雪州政府也有河流混合动 

力增强系统（HORAS)，可以抽 

取1000百万公升生水。 

増設特殊孩童特別援助計劃 
•州政府今年增设特殊孩童特别 

^援助计划（An[S)，冀望能减轻 

育有特殊孩童的家庭经济负担。 

阿米鲁丁指出，州政府以2个形式 

来实行这个援助计划，协助特殊孩童 

的家长或监护人减轻治疗负担、教 

育、复原、或购买特殊仪器负担。 

他说，第一个形式就是援助金方 

式，州政府今年共拨款50万令吉作为 

特别紧急基金，一户家庭一年只能申 

请最多5000令吉援助金。 

“第二个形式就是由拥有福利部发 

出认证卡的特殊孩童的家长或监护 

人，到州议员服务中心填写特殊孩 

童特别援助计划表格，申请成为受 

益人，详情可以浏览 W W W .  s e l a n g o r  •  

g o v . m y 0  “ 

| 
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(吉隆坡28日讯）雪 

州大臣政治秘书柏汉阿 

曼沙促请巫统蒲种区主 

席拿督莫哈末沙甸，撤 

回曰前在士毛月一场政 

治演讲中所发表的言 

论，并向雪州4位已故州 

议员的家属致歉。 

柏汉阿曼沙于今曰发 

布文告，谴责莫哈沙末 

甸昨晚在一场政治演讲 

中所发表的言论，已伤 

害到雪州4位已故州议员 

的家属。 

他说，莫哈末沙甸出 

席士毛月州议席补选的 

一场政治演讲中，公开 

表明希盟雪州州议员的 

逝世来自上苍的警告， 

以便选民能选出更适当 

的政党。 

他重申，莫哈末沙甸 

的會论相当不理智， 

作为一位穆斯林政治领袖，应该了解伊 

斯兰的信仰，不应该发布如此狭窄的言 

论，作为其捞取政治资本。 

“我相信如此肤浅的言论，已伤害雪 

州4位已故州议员的家属，他们面对所爱 

的家人离世，莫哈末沙甸应撤回他的言 

论，并向4位已故州议员的家属道歉。” 
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(吉隆坡28日讯）瓜拉冷岳至仁嘉隆一 

带，于去年遭查封的33间非法洋垃圾厂，其 

中22间已被清空。 

• " 、、 \ 
•其中一间非法洋垃圾工厂（右）已被清干净。 

据《中国报》了解，随著仁嘉隆、万津一 

带于去年发生非法洋垃圾厂污染课题之后， 

从中央政府至雪州瓜雪县议会也曾多次展开 

取缔活动 

瓜冷县1义会也曾于去年针对非法洋垃圾工 

厂，一些无人认领的非法洋垃圾进行拍卖活 

动。 

掌管雪州地方政府、公共交通及新村发展 

事务的雪州行政议员黄思汉受询时说，经过 

醫州政府采取频密的取缔和监督工作后，瓜 

冷县33间被查封的非法洋垃圾厂中，22间已 

完成清空工作。 

他说，上述的清空工作于去年开始逐步进 

行，主要清空堆积在工厂内外的大量洋垃 

圾。 

对于堆积如山的洋垃圾由哪一方负责清空 

时，他说，业主或地主都有责任清理其土地 

上的洋垃圾。 
“无论如何，地主或业者不可随意处理， 

垃圾要交给国家固体废料管理局属下持有有 

执照的塑料垃圾厂。” 

他说，其余13间厂将继续清理，直至工厂 

内外的洋垃圾全部清空为止。 

厂
，
如
今
已
清
理
乾
净
。 

•
在
清
空
活
动
开
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进
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后
，
左
图
是
原
有
大
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房政部将办村长大会 
(士毛月28日讯）房屋及地 

方政府发展部将在3月举办 

一场甘榜村长（彭古鲁）及 

华裔村K:大会。 

房政部长祖莱达说，这 

项大会旨在指导他们配合日 

前推介的国家社区政策，履 

行职务和计划， 

“这项大会将比新任的彭 

古鲁和华裔村K：掌握知识， 

以确保他们根据房政部所定 

下的指南展开计划。” 

她今日陪同希望联盟候 

选人艾曼竞选后，对记者这 

么说。 

谈到十毛月补选，lii是 

希盟妇女组主席的祖莱达 

说，士毛月的女选民倾向支 

持希盟《 

“这里的女选民好像母亲 

般支持一名孩子，他们非常 

支持为人民服务的年轻选 

民，艾曼明显的是怀抱着士 

毛月母亲们的愿望。” 

将委70华人新村发展官 
祖莱达说，70名华人新村 

发展官将在3月委任。 

她说，该部将召集受委的 

华人新村发展官，丨丨：他们了解 

“国家社区政策”的执行，并 

依照房政部的指示进行任务。 

她说，召开相关会议，是 

要让来自其他州属如柔佛、马 

六甲和森美兰的华人新村发展 

商了解如何执行任务，至于雪 

州，之前是民联执政，他们巳 

了解政府的政策：‘ 

她指出，该部首次掌管华 

人新村事务，算是历史性的。 

她指出，另外，华人新村 

的村委会主席是由雪州政府委 

任。 

她也说，根据2019年的 

财政预算案，全国的华人新村 

共获得8500万令吉的拨款， 

平均每个新村可获得10万令 

吉。 

根据资料，在国阵政府时 

期，华人新村发展官原本是在 

房屋及地方政府部之下，而该 

部在2008年全国大选之前， 

是属于马华的官职。 

直到2008年后，基于马 

华议席减少，华人新村发展事 

务从房政部转移至首相署，同 

样由马华出任的首相署部长掌 

管。 
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新闻快拍 莎阿南 

雪州水坝蓄水量充足 
雪州行政议员伊兹汉表示，雪州水坝的蓄水量充 

足，根据雪州水供管理机构（LUAS )的报告指出，雪州 

境内的水坝蓄水量皆没有问题，7条河流的水源状况良好 

并未受到污染。 

他说，截至周四为止，雪兰莪河水坝的储水量达 

96.89%、双溪丁宜水坝的储水量达96.51%、双溪士毛月水 

坝的储水量达99.52%、双溪冷岳水坝的储水量达93.27%、 

荅都水坝的储水量达93.96%、巴生吉冷结水坝的储水量达 

88.78%、梳邦湖水坝储水量达97.40%。 

针对早前士毛月河污染事件，伊兹汉出，他们不排 

除有人故意制造河流污染，因为在事发地点发现有装有 

化学液体的桶，表面上被人故意凿穿一^IS同的迹象。 
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莎阿南28讯|雪州大臣阿米 

鲁丁表示，州政府短期内将制定 

两大步骤，首先是提高民众的醒 

觉意识，以达到防范并有效举报 

外劳非法营业，然后再拟定新应 

对措施，联合各执法单位积极取 

缔和严打州内非法做生意的外劳 

小贩。 

阿米鲁丁透露，雪州政府严 

雪州2大步骤严打外劳非法营业 
肃看待本地小贩所面对的困境， 

为此，雪州行政会议已经通过采 

取第一步骤的措施，暨鼓励民众 

向地方政府举报非法做生意的外 

劳小贩，包括早市、夜市，甚至 

街边摆摊等。 
： • • “1 

1 

阿米鲁丁（左4)今午召开记者会，左起为依占、罗兹雅、邓 

章钦、黄思汉、西蒂玛丽亚和凯鲁丁。 

他说，州政府将指示12个地 

方政府，根据本身的县市情况， 

重新研究和加强地方法令的条 

例。 

他透露，州政府采取的第二 

个步骤，即会制定应对措施，暨 

连同各执法单位，包括马来西亚 

皇家警察、移民厅，以及县市政 

府一个合作。由于各个县市情况 

不同，州政府会尽快拟定相关政 

策，确保杜绝外劳非法营业的情 

况在雪州持续恶化。 

阿米鲁丁是于今天在雪州经 

济行动理事会会议结束后，在一 

项记者会中宣布上述消息。陪同 

出席的行政议员还包括拿督邓章 

钦、黄思汉、罗兹雅、西蒂玛丽 

亚、依占和凯鲁丁。 

阿米鲁丁也宣布，本身在2 

月27日（周三）已为莫达达哈里 

大道的第二大桥主持动土仪式。 

有关工程是将莫达达哈里大道连 

接到阿南高峰(Puncak Alam )， 

然后打通中路到瓜雪的路径，预 

计第二大桥的工程可在今年5月竣 
工° 

另一方面，针对巫统蒲种区 

部主席拿督莫哈末沙丁指出希盟 

议员一个接一个相继逝世，乃是 

上苍的旨意一事。雪州大臣兼公 

正党雪州主席阿米鲁丁表示，希 

盟早已正式回应相关言论，不过 

本身认为这是巫统惯用的政治渲 

染手法。 

阿米鲁丁指出，国阵执政长 

达60年，过去也曾发生不少类似 

现象，只是反对党从来没有将这 

些悲剧用于政治化。巫统将希盟 

领袖的逝世用于政治炒作，证明 

巫统不曾改变，也不想改变。 
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路牌指示不明司機混淆 — 

高架公路倒車_ 
報道•林淑敏 

(部分照片由受訪人提供） 

(万挠28日讯）尽管已通 

车逾年，但依然有驾驶者因为 

走错路而在万挠绕道高架公路 

(Rawang Bypass )上紧急煞车和 

倒车，使马路上惊险重重！ 

轰公主镇居民谢先生投诉，农历 

新年期间取道该路前往乌雪地区啖美 

食时，甫上高架公路便遇到突然把车 

子停在半路上的司机，导致最右边的 

快速车道，数部尾随其后的轿车包括 

本身在内被迫紧急煞车。 

“由于公路的人口是上坡路，加 

上新年时期交通顺畅，大家都把车子 

驾得飞快，该名司机突然停车让我大 

吃一惊，将煞车掣一踩到底，以致轮 

胎也冒出焦味。” 

他说，该名司机停车后，不理会 

后方的响笛声，慢慢后退并在分岔路 

口将车头转向左边，慢慢跨过左边车 

道和以红漆両出的分界堤，再朝万挠 

镇的方向驶去。 

“显而易见，该名司机是走错 

路，不愿从双文丹前的路口 U转，所 

以不惜危害他人的安全，自私自利的 

在公路上违法退车:” 

谢先生表示，虽然高架公路在 

2017年11月杪开通时，确实因为路牌 

指示不明而造成混淆，但公共工程局 

去年已在人口处约50公尺前加设了万 

挠镇的指示牌。 

他认为，当局有必要加建分界 

堤，将分界线拉长或以更坚硬的石墩 

堵住，让走错路的司机无法为了转道 

而后退，危害其它道路使用者的安 

全。万挠绕道高架公路自通车以来， 

便因为出人口设计而发生诸多事端和 

意外。 

在开通初期，因为路牌指示不 

明确，至使民众投诉在公路上下均迷 

路；有者是在公路上转错弯直抵双 

文丹，必须在隆怡大道做U转返回万 

挠，有者则在公路底下错过往吉隆坡 

一瓜雪大道（LATAR)的路口，到不 

了瓜雪、轰埠的根登与公主镇Q 

公路未围栏牛群闯入 

此外，因公路未有围上栏杆，在 

双文丹的出口处遭人投诉有牛闯人， 

发生车毁牛死的意外。 

今年1月29日，-部Axia轿车在 

该路的登普勒出口处，遭5菱四轮驱 

动车Mirage从后撞得四轮朝天，导致 

来自乌雪崙冬加里新镇的53岁巫裔司 

机脚部受伤。Mirage飞抛而起，卡在 

分界堤上。去年，亦有罗里在双文丹 

的出人口处非法U转，撞死一名摩哆 

骑士: 

. • V _  

蔡偉傑： 

盼加建分界堤 

万 
挠州议员蔡伟杰 

表示，他将向鹅 

唛县公共工程局提出加建 

分界堤的提议。 

他指出，早在2017年 

年杪当他仍担任士拉央市 

议员时，便已接获多人的 

投诉，指许多驾驶者因为 

走错路而在公路上退车， 

不料事隔一年多，依然有人如此违例行驶。 

他解释，当年未要求当局在分界处放置石 

墩，是因为担心硬要乱人车道者会造成严重车 

祸。“为了公共安全起见，如今我们唯有要求 

工程局针对这个方案做出研究，以阻止任何人 

违法退车。” 

蔡伟杰承诺 

向公共工程局提 

出加建分界堤的 

建议。 
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>管雪州基本建 

‘设、公共设施、 

农业现代化及农基工业事 

务的行政议员依兹汉表 

示，雪州水坝储水量足 

够，没有缺水的现象，预 

计足以应付整个旱季！ 

他回答媒体提问时表 

示，截至今日为止，雪州7 

个水坝的储水量都处于良 

好水平，全部水坝的储水 

量都高于85%，足以应付 

滤水厂的要求，即每日48 

亿水的用量。 

“尽管雪州水坝储水 

量早前曾一度出现减少问 

题，惟庆幸较后下雨，让 

储水量达至良好水平。” 

(沙亚南28日讯）雪州大臣阿米鲁 

丁表示，雪州政府将落实短期解决方 

案，以解决州内外劳小贩及商家问题！ 

他今日主持雪州经济行动理事会会议 

后，召开新闻发布会时表示，他早前在乌冷 

县对话会接获社区领袖的投诉，指州内的外 

劳人数越来越多，且大部分都是非法外劳， 

目前已到达威胁本地商家及小贩的程度。 

发现非法外劳做生意速投报 

“雪州政府严正看待这个问题，并分为 

2个阶段落实短期解决方案同时，雪州会 

议理事会已通过实行首阶段，即提高民众对 

非法外劳的醒觉，-旦发现非法外劳经营生 

意，即刻向地方政府投报。” 

他说，民众一旦发现任何在路边、巴 

刹、夜市及市集摆摊的外劳，都可向地方政 

府投报0 

“雪州行政议会已同意指示州内12个地 

方政府研究及修改附属法令，尤其不允许外 

劳做生意当老板。” 

另外，他也说，州政府目前在拟定涉及 

执法单位，如警方、移民局、县属及地方政 

府的指南，并在近期内公布该指南内容及执 

行方式。 

阿米鲁丁（左） 

表示，雪州政府将分 

2个阶段实行短期解 

决方案，以解决州内 

外劳问题；旁为雪州 

行政议员黄思汉.。 

I 

B40免費水5月起分段實行 

阿; 预计在今年5月至7月 

期间开始，分阶段实行B40群体 

免费水计划。 

“我们目前仍在商讨阶 

段，相关详情将在下个月的雪 

州议会会议公布。” 

他说，该计划只让已登记 

成为e-kasih计划受惠者才能享 

有。另外，他也说，雪州政府 

目前与联邦政府商讨调涨水费 

一事，包括探讨计算方程式。:_ 

“尽管雪州有13年未调涨 

水费，但仍有其他州属，如彭 

亨及玻璃市州已逾20年未调涨 

水费，以上州属比雪州的情况 

更为迫切。” 

將推出雪州特殊兒童援助 

臣说，州政府将推出雪州特殊儿童援助， 

大 _以帮助减轻家庭负担、应急用途及康复及 

教育用途。 

“该援助开放让拥有特殊儿童的家庭申请， 

受惠家庭可申请5000令吉的特别援助金作为应急用 

途。每个家庭每年限申请5000令吉。” 

他说，该特殊儿童必须拥有福利局发出的残障 

人士卡，其父母或监护人才能提出申请。符合资格 

者可向该区州议员办公室提出申请。 

雪非法外勞威脅本地商販 

摩落實删解決方 ^ ； I " 

今 > ！ 

»1M\\ 
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行动党为士毛月补选助选举办多场政治讲座会，政治明星效应下，选情升温， 

获上千当地民众捧场。 

(加影28日讯）明天就是 

士毛月州议席补选的投票大日 

子，4名候选人中，谁能脱颖而 

出，-切还得看投票率。 

去年509大选反风狂吹， 

希盟首夺士毛月州议席，当时 

已故州议员崙迪亚以8964多数 

票打败国阵、伊党及社会主义 

党，可是这场补选情况有别， 

选民热情不再，希盟能否顺利 

保住该州议席，投票率是最关 

键，这方面也是希盟领袖最担 

忧的 

4 
候 
選 

希盟与国阵五五波之战 

穎 
而 
出 

投 
面 

示 

率 
是 

最 

關 
鍵 

生作用，值得关注，只是金马仑的 

选情与士毛月并不-样。 

华裔选民多倾向希盟 

根据目前走势，这场补选 

是希盟与国阵之间五五波之战，第二股 

势力的社会主义党及独立人士关志庭， 

两者能够获得多少选票，是间接影响希 

盟与国阵的胜算，因此投票率高或低左 

右战局。 

雪州之前两场州议席补选，即斯里 

斯迪亚及无拉港区，投票率偏低，两者 

皆不超过50%，虽然选委会乐观认为士 

毛月补选会达到70%的投票率，以现阶 

段慢热的选情，难以达标。 

士毛月有接近70%的马来选票，另 

外17%是华裔选民，12%是印裔选民，其 

余1%是原住民，国阵赢了金马仓国席补 

选后，希望再下一城，巫伊合作会否产 

希盟有雪州政府做后盾，在发 

展牌方面比国阵占优势得多，如果 

希盟可以稳住20至25%马来选票， 

最后也要靠华印选民支持才有望过 

关。 

从过去选举投票形势，大部分 

华裔选民是倾向希盟，希盟成为新 

政府之后，虽然不少华裔对新政府 

施政颇有意见，不过相信士毛月选 

民投票率与此无关。 

根据士毛月华裔选民反映，他 

们需要一名真正服务人民的人民代 

议士，不是当选后消失无踪，候选人的 

素质是选民出来投票的动力。 

最近行动党马不停蹄在华裔选民居 

多的新村催票，举办多场政治座谈会， 

林吉祥、倪可敏、刘镇东等政治明星效 

应下，选情渐渐升温，有助华裔选民出 

来投票，选前一晚，行动党秘书长林冠 

英也会到场与选民来个补选终极演讲， 

增加希盟声势。 

至于社会主义党在多个非政府组织 

联署发声力挺，候选人聂阿智在士毛月 

区常有活动，或许得票率比大选成绩理 

想，而独立人士关志庭赢面里然低，但 

也不能小觑他所能取走的票数。 
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大 

馬 

新 

創 

傅文耀 
自由撰禾局人 

業 

的 

發 

晨 

路 

±周参加了由雪州政府主办的 

八打灵冉也新创公司嘉年华 

fp" ( PJ Startup Festival ),活动共吸引了 

近60家新创公司参加，主要都是服务类 

型的新创企业。 

这项活动相当不错，本人必须赞扬 

雪州政府提供了雪隆_ •带的新创公司-

个免费展销平台，该活动约莫吸引了数 

千人出席 

不说‘不知道，单单在雪隆-带， 

大马新创公司就有上百间之多。这些公 

MJ大多是以服务业为主，主要是构建平 

台，让商家可以找到客户，客户可以找 

、 到他们所需耍产品，从婚礼活动到租房 

平台，包罗万有。 

yw 也有_ •些公司结合数码化优势，提 

供快速且客制化的服务，如：有.-家洗 

衣公司让客户在线上下单，然后再派人 

亲自上门收取衣服，洗好后再把衣服亲 

自送a� 

这家洗衣公司特色在于，他们构建了一个设 

计良好数码网站，用以收集某一地区的订单需求， 

而员工可以透过手机査看哪里有衣服要收，再制定 

路线沿路收集。 

在生活节奏快速的今天，此类•站式的服 

务，都会有一定的支持者。尽管此类服务十分受欢 

迎，但却很难盈利，主要是新创公司在营运前期， 

需要投人大笔的营销费用，并且补贴客户.以攫取 

市场。-

-般人创业，有高达9成的企业会在1年内倒 

闭，剩余的10%，又有9成会在5年内关门，因此 

真正可以生存下来的中小企业，只有1%。如此情 

景，套在新创企业更是如此，新创企业创办人大多 

胸怀大志，有意颠覆传统商业模式，R是未必人人 

都有这个能力。 

另•方面，尽管政府大力扶持新创公_m]，惟 

大马这块土壤对于科技业的投资，先天不足，大部 

分资金充裕的投资者，他们的投资首选依旧是房地 

产、基金次之，最后才会考虑投资在新创企业。 

大马的投资者观念依旧十分保守，他们对于 

新创企业的认知不多，也不会主动学习某领域最新 

发展。要知道，科技日新月异的时代，巴菲特的 

“护城河理论”也不见得还是金科玉律，投资新创 

公司反而可能为他们带来更大潜在回酬。 

前朝政府推动企业数码化不留余力，成立数 

码经济机构（MDEC)和“大马全球革新与创意中 

心”（MaGIC)等机构，这些机构一直都在举办各 

式媒合投资者和新创业者的活动，不过成功获得国 

外投资者青睐的案例却不多。 

数码化绝对是全球经济发展的未来，彳、'过大 

马市场实在太小，本地新创企业很难吸弓I到大型的 

国外风险投资者，除非他们能证明自己能走出国 

外，进军东盟市场。 

如果你有创业的念头，事前请好好规划，确 

认自己拥有对的营运模式，并且做好公司管理和营 

运，要知道新创公司之路在大马一点都不容易走。 
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许来贤（坐者左五）与众理事及会员向各界祝贺新喜。坐者左起为许秀 

英、许舔财、许汉龙、许达兴、坐者左六起为许雄元、许振兴、许振业及许 

星霖。 

許振興：增進情誼 

雪隆許氏宗親會歡樂聚餐 

(吉隆坡28日讯） 

雪隆许氏宗亲会日如在 

该会振业厅顺利举办己 

亥年新春联欢会，获雪 

隆区•带的众多会员携 

带子女及家眷出席，场 

面充满新春热闹气氛。 

许来贤： 

彼此间的情谊。 

给政府时间 

新任会长许振兴代 

表宗亲会向全体出席者 

祝贺新年快乐，也欢迎 

所有宗亲会员携带家眷 

出席此项活动，趁着新 

春期间，大家聚在一起 

参与节目及用餐，增进 

雪州行政议员暨该 

会名誉会长许来贤也出 

席此项活动向宗亲们拜 

年。他在致辞时表示， 

新政府上台至今已经有 

九个多月，也听到了 

民怨，他希望人民可以 

给新政府更多时间与耐 

心，_ •定会越做越好。 

他也表示，2019年 

的经济有更好的展望， 

主要是去年政府一"共吸 

弓丨120亿马币的外资， 

而且财政部长也表示更 

快速处理税务回退事 

项，从而可以刺激国内 

的消费。 

他也相信首相敦马 

近期又要拜访日本商讨 

贷款事宜，-定会给人 

民带来好消息。 

出席活动除了会员 

及家眷，还有该会执行 

顾问许汉龙、许振业、 

前任会长许秀英、会长 

许振兴、署理会长许舔 

财、副会长许达兴、 

许雄元、总务许永贵、 

副总务许财祥、财政许 

金锭、妇女组主席许琼 

珠、青年团团长兼当天 

节目主持许健翔、理事 

许国滨、许星霖、许文 

源，以及青年团妇女组 

成员等。 
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卡玛各林（左 

起）、赛夫丁、阿 

蒂芭、菲特礼及黎 

潍福希望莫哈末沙 

丁撤回言论，并向 

受其言论所伤害的 
家属道歉。 

傷了々 

mil 
(士毛月28日讯）针对 

雪州巫统蒲种区部主席拿督 

莫哈末沙丁声称希盟代议士 

接连去世是上苍警告说法一 

事，已故前雪州州议员家属 

今日一同召开新闻发布会， 

要求莫哈末沙丁在2天内撤回 

有关言论，否则将会视情况 

在采取进一步行动。 

出席有关新闻发布会者，有 

巳故前公正党斯里斯迪亚州议员 

沙哈鲁丁的妻子阿蒂芭、儿子赛 

夫丁、女儿阿蒂嘉、下属卡玛答 

林，代表已故前行动党无拉港州 

议员黄田志家属的莲花苑州议员 

黎潍福及已故前土团党士毛月州 

议员崙迪亚的儿子菲特礼。 

阿蒂芭说，有关言论已伤透 

他们的心，并希望莫哈末沙丁撤 

回有关言论，向涉及的家属作出 

道歉。 

“在听到有关言论后，我 

们感到生气、伤心及震惊，领袖 

不该发表这番言论，莫哈末沙丁 

也有家人，希望他能明白我的感 

受。 

“我们希望再也没有仟何补 

选竞选的元素过分超越我们的文 

化，以及社会的常规。” 

黎潍福说，他们将会给予莫 

哈末沙丁2天时间道歉，否则他 

们将会采取进一步行动。 
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